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Literal Meanings when they occur in concrete contexts.

. ةددحم تاقايس يف اهثودح دنع ةيفرح يناعم

Abstract is when they cannot be perceived directly through the senses.

. ساوحلا ل خ نم ةرشابم مهتيؤر نكمي امدنع وه صخلملا

Figurative Meanings when they occur in abstract contexts.

. ةدرجم تاقايس يف ثدحت امدنع ةيريوصتلا يناعملا

Concrete Countable Expressions refer to items that are separate from one another
which can

ordinarily be counted one by one.

نكمي يتلا و ضعبلا اهضعب نع ةلصفنملا رصانعلا ىلإ دعلل ةلباقلا ةناسرخلا تاريبعت ريشت

. رخ الآ ولت اًدحاو اهباسح متي ةداع

Abstract Non-Countables are treated in the English language as indivisible.

. ةئزجتلل ةلباق ريغ اهنأ ىلع ةيزيلجن ا ةغللا يف Non-Countables فينصت متي صخلم

Singular Countable Noun Phrase must have an overt specifier.

. ينلع ددحم ددحم مسا ةرابع نوكي نأ بجي درفملا

Plural Countable & Non-Countable may have a zero specifier.

. رفص ةددع دعلل لباق ريغو اًدّع عمجلا نوكي دق

Deictic Expressionsfrom the Greek word deixis, which means “pointing” via
language.¹

¹. ةغللا ربع " ةراش "الإ ينعت يتلا و deixis ، ةينانويلا ةملكلا نم Deictic Expressions
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They are bits of language that we can only understand in terms of the speaker’s
intended

meaning.²

ثدحتملا نم دوصقملا ثيح نم إ اهمهف اننكمي ةغللا نم ءازجأ اهنإ

meaning.²

They have to be interpreted in terms of which person, place or time the speaker has
in mind.³

ثدحتملا هيف ركفي يذلا تقولا وأ ناكملا وأ صخشلا ثيح نم اهريسفت متي نأ بجي

Personal Deixis is when we use deixis to point to things and people.

Example: I, you and we, which ‘point’ to the participants in any speech;he, she, it and
they,

. صاخش والأ ءايش ا ىلإ ةراش ل deixis مدختسن امدنع وه Personal Deixis

، مه و وه ، يه ، وه ؛ باطخ يأ يف نيكراشملا ىلإ " ريشن " ، نحن و تنأ ، انأ : لا ثم

. ةئيبلا يف نيرخ ا ىلإ ةراش ل مدختست امدنع when used to refer to others in the environment.

Spatial Deixis are words and phrases used to point to a location.

Example: here and there, which designate space close to the speaker or farther
away;
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this/these and that/those, which indicate entities close to or removed from the
speaker.

. عقوملا ىلإ ةراش ل ةمدختسملا تارابعلا و تاملكلا يه Spatial Deixis

. دعبأ وأ ملكتملا نم بيرقلا ءاضفلا ددحت يتلا و ، كانهو انه : لا ثم

. ثدحتملا نم اهتلا زإ تمت يتلا وأ ةبيرقلا تانايكلا ىلإ ريشت يتلا كلت وأ / و هذه / هذه

Temporal Deixis are words and phrases used to point to a time.

Example: now, then, yesterday, today, tomorrow, last week, next month, etc. all
relative to

the time.

. تقولا ىلإ ةراش ل ةمدختسملا تارابعلا و تاملكلا يه Temporal Deixis

ل ةيبسنلا عيمج . خلإ ، لبقملا رهشلا ، يضاملا عوبس ا ، دغلا ، مويلا ، سمأ ، مث ، ن ا : لا ثم

. تقولا

Deictic Words are words which ‘point’ to ‘things’ in the physical-social context of the
speaker

and addressee.

ثدحتملل يعامتج -ا يعامتج الا قايسلا يف " ءايش "الأ ىلإ " هجوت " تاملك يه ةيئ م ا تاملكلا
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. هيلا لسرملا

Anaphora can be defined as subsequent reference to an already introduced entity.

. لعفلا ب هلا خدإ مت نايك ىلإ ةقح ةراشإك سانجلا فيرعت نكمي

Collocations is a pair or group of words that are often used together.¹

اعًم مدختست ام ابًلا غ يتلا تاملكلا نم ةعومجم وأ جوز وه Collocations

They are certain words that tend to appear together or “keep company”.²

Fixed Collocations for example take a photo, where no word other than take
collocates with

photo to give the same meaning.

². " ةكرشلا ءاقبإ " وأ اعًم روهظلا ىلإ ليمت ةنيعم تاملك اهنإ

بيترتلا ف خب ىرخأ ةملك دجوت ثيح ، ةروص " ةتباثلا تاقار "ا ذخأت ، لا ثملا ليبس ىلع

. ىنعملا سفن ءاطع ةروصلا

Open Collocations are where several different words may be used to give a similar
. لثامم ىنعم ءاطع ةفلتخم تاملك ةدع مادختسا نكمي ثيح Collocations حتف meaning.

Presupposition is what a speaker assumes is true or known by a
. عمتسملا لبق نم فورعم وأ حيحص ملكتملا ضرتفي ام وه listener.Presupposition
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¹. ةغللا ربع " ةراش "الإ ينعت يتلا و deixis ، ةينانويلا ةملكلا نم Deictic Expressions


